
Méntele, 1977. május 13. 3 

Korszerűsít a vasút 
Május 22-től új menetrend 

Az idén egy héttel korab- ben várható a forgalom idő-
ban, május 22-én lép életbe közönkénti kényszerű szüne-
a vasút új, 1977/78-as évi teltetése, illetve egyvágá-
menetrendje — jelentette be nyű vagy átszállásos lebo-
a MÁV csütörtöki saj tótájé- nyolítása, amelyet az ú j 
koztatóján Szabó Béla ve- menetrend szerkesztésénél is 
zérigazgató-helyettes, aki is- figyelembe vettek. Arra tö-
mertette a legfontosabb ha- rekedtek, hogy csak elkerül-
zai és nemzetközi változása- hetetlen esetekben kelljen 
kat, valamint a személy- és vonatpótló buszokat üzembe-
áruforgalom lebonyolításé- állítani. 
nak javítására hozott és ter-
vezett intézkedéseket. 

Elmondotta, egyebek kö-
zött, hogy az ú j menetrend 
időszakában 1978-ig két év 
alatt több mint 1,7 milliárd 
forintot fordítanak a vasúti- vít ják 
pályák, a meglévő vágány- leit. 

Kedvezőbb hatása lesz a 
menetrendre a vontató-
járműpark korszerűsítésé-
nek. Két év alatt több mint 
100 villamos és Diesel-moz-
dony üzembeállításával ja-

a közlekedés feltéte-
például Budapestről 

hálózat korszerűsítésére. Ez- Makóra, Szekszárdon á t Bá-
zel összefüggésben az idén jára, a fővárosból Szegedre, 
összesen mintegy 4500 eset- Befejeződik a Szentes—Hód-

mezővásárhely közötti vonal 
dieselesítése. Az ú j menet-
rendben a főváros és a me-
gyeszékhelyek összekö tette-
sét több ú j vonatpár üzem-
behelyezésével bővítik. 

Kedvező változásokat tar-
talmaz a menetrend a nem-
zetközi forgalomban is. A 
nyári időszakban például 
Budapest-expressz névvel ú j 
vonatpár közlekedik a ma-
gyar és a szovjet főváros 
között, s csökken a menetidő 
Budapest—Róma viszonylat-
ban. 

A 150 ezer példányban 
készült MÁV hivatalos me-
netrendkönyv árusítását 
már megkezdték a pályaud-
varokon és az utazási iro-
dákban. 

Hogy szép legyen az ősz is... 
A szegedi területi pár t - munkát többek között meg- pillanatoknak voltam magam 

alapszervezetek között egyik osztani, mert az esztendők is tanúja, amikor egy 81 éves 
legnépesebb a tarjáni, amely múlásával azok száma is párttagunknak adtam át ú j 
260 tagot számlál. Ide tartóz- gyarapodott, akiket mind tagkönyvét. Fia és menye is 
nak — az ú j városrésszel át- többször kell a lakásán fel- éppen jelen volt, akik egész 
ellenben — a Gedóban lakó keresni, segíteni rajta, mert életre megtanulhatták any-
kommunisták is. Az alap- ágyhoz kötött, egyszál magá- juk örömkönnyéből, amely a 
szervezet tagságának nagyobb ban él, vagy nálánál is be- figyelmességünkért volt, hogy 
része nyugdíjas. Többsége tegebb feleséggel, gyerek nél- mit jelent a hűség, a ragasz-
egészséges. tevékeny, bele- kül, vagy gyerekeiktől elha- kodás a közösséghez, amely 
veti magát a házi munkába, gyatottan, akik ritkábban soha nem lehet mostoha 
piacra, boltba jár, unokára nyitnak rá juk ajtót, mint a egyik tagjához sem. 
vigyáz. Az ilyen öregek nap- közvetlen szomszédok. A párt- j ) r Bartha Lajos és Mar-
jai derűsek, és szívesen vé- hoz, az alapszervezethez azon- k u s i m r e más példákat is 
geznek pártmunkát, sőt, kö- ban ragaszkodnak, kötődnek említettek. Vannak persze 
vetelik azt, hogy a társada- a közösséghez, amely viszo- szomorú esetek is, amikor 
lom számára hasznossá te- nozza ezt a ragaszkodásukat, kórházban, klinikán látogat-
gyék magukat azok helyett A vezetőségből Márkus Imre ják meg az alapszervezet egy-
ís, akik elaggott koruk, be- kapt^ feladatul a szociálpoli- e g v jdő s tagját. Az egészség, 
tegségük miatt felmentést tikai csoport átszervezését, a gyógyulás iránti puszta ér-
kaptak a pártmunka alól. bővítését, i rányítását Vezető- deklődés is megcsillantja a 
Ilyenek 48-an vannak ebben je Szél Imréné. Akik pedig beteg szemében a reményt, a 
az alapszervezetben, és közű- vele dolgoznak: Nagy Béláné, bizakodást, és meglobogtatja 
lük 25—30-an lakáshoz, ágy- Csanyi Antalné, Barabás Bé- a hála érzését-lángját azok 
hoz kötöttek, otthon féksze- íáné, Kertész Istvánné, Tari iránt, akik őt közöttük tart-
nek vagy kórházban, klini- Sándomé, Losoncz Lukácsné ják számon. 

A megyei párt-végrehajtóbizottság 
határozata alapján 

Elkészüli Csongrád megye víz-
rendezés-fejlesztési koncepciója 

Az elmúlt 10 év során, de mentesítést szolgáló komplex A terv szerint a vízügyi 
különösen az 1970—75. kö- terve. Ez nehezítette az egy- igazgatóság kezelésében levő 
zötti időszakban Csongrád séges elveken alapuló terv- belvízi főcsatornák kapacitá-
megye mezőgazdaságát — a szerű fejlesztést, az együtt- sát mintegy 300 kilométer 
vízrendezés fejlődése ellenére működést a belvíz elleni vé- hosszan ketl bővíteni, ú j mű-
— sorozatban súlyos belvíz- dekezésben az érdekelt szer- tárgyakkal ellátni, továbbá 
károk érték. Jelentős károk vek között. Az elkészült kon- szükséges 50 kilométer hosz-
keletkeztek a városokban, cepció, amelyet most a bi- szúságban ú j belvíz-főcsator-
községekben is. A megye me- zottsógok tagjai megtárgyal- nák építése is. A belterületi 
zőgazdasági szövetkezeteiben tak, összefoglalja Csongrád csatornahálózat hosszát 3000 
és állami gazdaságaiban pél- megye vízrendezési szem- kilométerre, a jelenleginek 
dául pontból legfontosabb termé- mintegy kétszeresére kell nö-

szeti és társadalmi-gazdasági vélni. A meglevő belvízcsa-
1970-ben a közvetlen bel- adot tságai t Értékeli a vízren- tornák jelentós hányadát pe-
vízkárok elérték a 323 mii- dezés jelenlegi helyzetét — dig bővíteni kell, illetve 
liót, 1975-ben pedig a 739 figyelembe véve a mezőgaz- majd átépíteni a különböző 
millió forintot. 

kán gyógykezelik őket. és Szabó János. 

Nem látványos 
munka 

alkotják, akik kisebb létszá-
mú munkahelyen dolgoznak, 
s ennélfogva ott nincs párt-
alapszervezet. Ezek közé tar-
tozik például a vezetőségből 
Eszik Imre, az OFOTÉRT tar-

Szívvel, lélekkel 

Sajnos, az még szomorúbb, 
A felsorolásban feltűnő, amikor egy-egy öregtől vég-

hogy ebben a munkacsoport- ső búcsút kell venni. Ezt is 
ban csak egyetlen férfi van. magára vállalta az alapszer-
Talán mert az asszonyoknak vezet szociálpolitikai munka-

. . . kifinomultabb az érzésük a csoportja, ha felkérik rá, ha 
A tar jam alapszervezet SZOciális kérdések, problé- azt az eltávozott családja is 

,.n?aS,'.k r5íZ<j;.aZ.° mák iránt? akarja . S miért ne akarná? 
A közösségből végképp ki-

— Ennek a munkának s z a k a d v a azok tudnak csak 
olyan a természete, jellege, elvtársukról érdemben és 
hogy az asszonyok — akik- s z l 'vhez szólóan beszélni, 
nek bár a maguk háztartásá- akikhez munkájával, hitével, 
ban is bőven van dolguk — egész emberségével tartozott, 

jani üzletének vezetője, vagy jobban el tudják látni —vet-
Márkus Imre bőrdíszműves te át a szót Márkus Imre. — 
kisiparos. Az alapszervezet Van olyan idős párttagunk-
titkára, dr. Bartha Lajos is akinél feltakarítanak hetente A humánum mindennapi 
nyugdíjas, aki ügyvéd volt. többször is. Megvetik az gyakorlása, a misszió, amit. a 
Vele és a vezetőségből % Már- ágyát, porszívóznak, elmen- tarjáni pártalapszervezet szo-
kus Imrével beszélgettem az nek bevásárolni a boltba, ki- ciális munkacsoportja végez, 
alapszervezetnek egy olyan vált ják a gyógyszert, feladják a p r ó munkákból tevődik ösz-
dicséretes kezdeményezéséről, a gyereknek vagy a rokon- s z e . Akik ezt vállalták és 
amely több mint munka: hu- nak írt levelet. Lehúzzák az végzik, soha nem dicseked-
mánutn és misszió, az em- ágyneműt, összeszedik a nek vele. Természetes emberi 
berség szép Példája, amely használt fehérneműt, és ki- kötelességüknek tar t ják a 
kovetesre melto. Van ugyan mosva-vasalva viszik vissza. . ' . 
23 pártcsoportjuk, amely el- Egy héten egyszer minden gondoskodást az elesettekről, 
végzi a vezetőség által meg- rászoruló párt tagunkra ajtót összekötni őket az élettel, 
határozott feladatokat. Emel- nyit a csoport egyik vagy má- ameddig lehet, és minél tar-
lett a legmunkabíróbbakból sik tagja akkor is, ha csak t a l m a s a b b a n . H ogy van, léte-
szocialpohtikai, agitacios es jo szóra van szükség, semmi 
propaganda-, várospolitikai és másra. Soha senki nem vette Z l l c 6 2 a munkacsoport, az 
kulturális munkacsoportot még zaklatásnak, ha beesőn- most vált ismertté előttem is. 
hoztak létre egy esztendővel gettek, kopogtak hozzá. Ami- Taggyűlésen Márkus Imrét 
ezelőtt. Mindegyik csoport kor a pártcsoportbiralmiak beszámoltatták: a rábízott 
sajat munkaterve, lehetősége felkeresik okét a tagsági bé-
szerint dolgozik, átfogva az lyeggel, akkor is elbeszélget- p a r t m u n R a t elvégezte-e, 
egész alapszervezetet, és kap- nek velük. Az öregeket ér- milyen eredménnyel? Megál-
csolatot tart a területileg il- deklik a napi események. Rá- lapították, hogy elvégezte 
letékes népfronttal, a II. ke- kérdeznek például: hol tarta- s z í w e i lélekkel ahogy vár-
rületi pártalapszervezet veze- nak már Tarjánban a lakás- ., . ' . ' . . . . 
tőségével. építéssel? Van-e már elég t a K l s t o l e e s a z o K t ° l , a R l K 

Nem látványos az a mun- bölcsőde, óvoda a kicsiknek? vele együtt munkálkodnak az 
ka. amelyet például a szo- Ezt az építkezést sürgeti-e az öreg, magára maradt kom-
ciálpolitikai csoport végez alapszervezet vezetősége? 
szervezetten. Feladata: láto-
gatni azokat a párttagokat, 
segíteni raj tuk, akiket fel-
mentettek a pártmunka vég-
zése alól, de fizikai elesett-
ségükben a közösségre szo-
rulnak. 

Apró figyelmes-
séggel is 

munisták őszét minél szebbé 
tenni. 

Lődi Ferenc 

daság • és a településhálózat műtárgyakat. Az anyagi erő-
várható fejlődését —, kijelöli forrásokat a legveszélyezte-
a vízrendezés távlati fejlesz- tettebb települések vízrend-
tésének főbb irányait. szerének fejlesztésére kell 

koncentrálni, elsősorban a 
Meghatározza a celkitűze- megye öt városára, és továb-
sek eléréséhez szükséges b j 2g településére. 
gazdasági-műszaki feltéte-
leket és a várható költsé-
get. 

Az épületkárok azonos nagy-
ságrendűek, hiszen a belvíz 
következtében 1970-ben 3000, 
1975-ben 5000 épület rongáló-
dott meg. Mindezt figyelem-
be véve a megyei párt-vég-
rehajtóbizottság 1973. április 
23-1 ülésén megtárgyalta a 
károk elhárításával kapcsola-
tos tennivalókat, és úgydön- Végül javaslatokat ad ameg-
tött, hogy az Alsótiszavidéki valósítás sorrendjére. 
Vízügyi Igazgatóság — az A koncepció teljes egészé-
Országos Vízügyi Hivatal tá- ben tíz belvízrendszerrel és 
mogatásával — készítse el ezen belül 56 belvízöblözet-

Csongrád megye vízrendezés- tel foglalkozik. Mindezen túl , b e l v í z r e n d s z e r ezen 

r s s s u . s s r s á j r s ! 
2 T mmka S ^ t t n j r t g í « r a 5 S T ! £ 

tékben meg kellett vizsgálni v e n y h á z l - kurcai, sámsoni, ál-
elkészült Csongrád megye a z T i s z a _ v i d é k m i n d a győi, szeged-gyálaréti belvíz-
vizrendezes-fejlesztesi kon- n belvízrendszerét. rendszerek. 

A belterületi vízrendezés 
A belterületi vízrendezés fejlesztésének sorrendjét a 
részletes vizsgálata 61 tele- külterületiekkel való össz-
pülésre terjed ki. hangon túl a település veszé-
A vízrendezés-fejlesztési ^ ^ S ^ t ^ ^ ^ J ^ Í 

a belvíz-
jövőben 

A program szerint 
a közel 4 milliárd forintba 
kerülő fejlesztési feladatot 
15 év alatt valósítják majd 
meg. 

Fontossági sorrendben már 
folyamatban van a Maros bal 
parti, valamint a Tisza—Ma-
ros-zugi belvízre 
belül a mátyáshalmi öblözet 

cepciója, 
amelyet csütörtökön délelőtt 
Szegeden tartott együttes 
ülésén megtárgyalt a megyei 
pártbizottság gazdaság- és 
szövetkezetpolitikai, valamint koncepció szerint 
a megyei tanács tervgazdasá- rendszereket 
gi bizottsága. A tanácskozás 0 lyan mértékben szükséges 
résztvevőit Kovács Imre, a fejleszteni, hogy a tízéves 

Ezért elsődlegesen a program 
szerint Makó, Hódmezővá-
sárhely és Szeged városok-
ban, valamint Apátfalva, 

megyei tanács elnökének ál- gyakoriságú téli-tavaszi bel- Földeák,^ Kiszombor, Maros-
talános helyettese köszöntöt- vizek 12 nap alatt, kiöntés ~~ " " 
te, köztük: Szabó Sándort, a nélkül levezethetők legyenek, 
megyei pártbizottság titkárát, A hasonló gyakoriságú nyári 
dr. Breinich Miklóst, azOVH belvizek pedig három-négy 
elnökének első helyettesét, dr. n a p a i a t t . A lefolyó belvíz-
Nagy Bálintot, a MÉM fő- hozamok csökkentése érdeké-
osztályvezetőjét, és Szabó Já- ben szorgalmazni kell a. he- hogy a megye politikai és ta-
n ^ h t w P t t ^ g y r Í o n t r f H S

m
e , l " ^ csapadéknak övgátak se- n á c s i t e s t üle te i ez év máso-

nokhelyetteset. Csongrád me- gítségevel történő visszatar- . „ . , , . , . , 
gye vízrendezés-fejlesztési tását és hasznosítását az ar- d l k f e leben — a mostani ta-
koncepcióját dr. Simádi Béla, r a alkalmas helyeken, első- nácskozáson elhangzott ja-
az ATIVIZIG igazgatója is- sorban legelőkön; 
mertette. 

A beszámolót követő vitá-
ban a bizottságok tagjai, a 
meghívott szakemberek fej-
tették ki észrevételeiket, 
mondták el javaslataikat a 
koncepcióval kapcsolatban. I 
Egyetértettek abban, hogy az 
utóbbi években kedvezőtlenül 
alakultak az időjárási és a 
vízjárási viszonyok Csongrád 
megyében." A vizek gyors le-
vezetését helyenként nehezí-
tették a csatornahálózat ki-
építettségi és fenntartási hiá-
nyosságai. 

A belvíz elvezetését szolgá-
ló csatornahálózat a mai 
megnövekedett követelmé-
nyeknek csak részben felel 
meg. 

A belterületek vízrendezése 
sem kedvező. Különösen sú-
lyos Makó, Hódmezővásár-
hely és Szeged egyes terüle-
teinek, valamint további 13 
település belterületének bel-
vízhelyzete. 

A megelőzés és a védeke-
zés hatékonyságát szervezeti 
problémák is akadályozták. 
Nem volt a megyének belvíz-

Ragaszkodnak 
a párthoz 

— Ahol a gyerek, a csa-
lád nem törődik eleget az 
öregekkel, ott ez a lelkes cso-
port veszi át a szeretetszere-
pet — tette hozzá dr. Bartha 
Lajos. — Nálunk a tagkönyv-
csere ünnepélyességét az is 

— Az alapszervezet veze- emlékezetessé tette, hogy az 
tőségéből korábban Szél lm- otthonhoz kötött öregeket 
réné és dr. Babos Antal vé- apró figyelmességgel is kö-
gezte zömmel ezt az ember- szöntöttük: az ú j tagkönyv -
séges munkát — mondta most vei együtt süteménnyel, cso-
dr. Bartha Lajos. — A kört kóládéval, cukorkával. Meg-
azonban bővíteni kellett, a ható, soha el nem felejthető 

Csökkenő belvizek 
Az Alsótisza vidéki Vízügyi A belvízhelyzetben Csöng. 

Igazgatóság tájékoztatása rád megyében örvendetes 
szerint a tél végi és tavaszi javulás következett be. Az 
egymást követő két árhullám elmúlt három hét alatt a 
levonulása után ismét vissza- vízügyi szervek és a mező-
tért medrébe a Tisza. Sze- gazdasági üzemek összefo-
gednél az alsó rakpartról gásával mintegy nyolcezer 
levonult a víz és nemsokára hektárt sikerült mentesíteni 
folytatják a partfal rekonst- a felgyülemlett csapadék-
rukciójat. vizektől. 

lele, Óföldeák, Csanytelek, 
Szegvár, Deszk, Kübekháza 
és Pusztaszer településeken 
kell a vízrendezési munká-
kat megvalósítani. 

A bizottságok javasolják, 

vaslatokkal kiegészítve — 
a megyében 16 ezer hektá- tárgyalják meg Csongrád me-
rőn van lehetőség övgátas g y e vízrendezés-fejlesztési 
rendszer kialakítására. koncepcióját. 

JóI gazdálkodtak 
Kiváló a zsombói Gyümölcsös 

Szakszó vetkezet 
A k'isebb szövetkezetek is valyi eredményeket Vasa 

gazdálkodhatnak úgy. ahogy Zoltán, a szakszövetkezet el-
azt a népgazdaság elvárja, nöke ismertette, majd Ábra-
Példa erre a zsombói Gyü- hám Vince, a TESZÖV ti t-
mölcsös Szakszövetkezet. Ez kára átadta az oklevelet a 
a 2 ezer hektáron gazdálko- szövetkezet elnökének. A 
dó közösség évről évre több Mezőgazdasági és Élelme-
gyümölcsöt ad a városi pia- zésügyi Minisztérium Kiváló 
coknak. Két éve 62 hektár- Dolgozója kitüntetést Dudás 
ról 26 vagonnal küldtek' a Károly szerelő, Gonda Mik-
fogyasztóknak, míg tavaly lósné munkacsapatvezető, 
már majdnem elérték a dup- Csikós Sándor traktoros kap-
láját. Különösen örvendetes, 
hogy a növekedést ugyanaz 
a terület adta. A szakszerű 
metszésnek és a gondos nö-
vényápolásnak tulajdonít ják 
a szép eredményeket. Szinte 
szárnyakat adott a bő ter-
més a közösségnek és az 
idén 38 hektárral növelik 
gyümölcsösük területét. ' Más 
terményből nem adta ilyen 
bőven termését a homok, rin 
azért sikerült 2 millió 200 
ezer forint nyereséggel zár-
niuk az elmúlt esztendőt. 

A jó és szakszerű gazdál-
kodásért Kiváló Szövetkezet 
elismerést kapott a közös-
ség. Ennek tiszteletére teg-
nap, csütörtökön délután 
Zsombón, a József Attila 
művelődési házban összejö-
vetelt tartottak, ahol a ta-

ta. A szövetkezet Kiváló 
Dolgozója kitüntetést kilen-
cen vették át. 

Ott volt az ünnepségen 
Tóth Béla, a járási pártbi-
zottság munkatársa és Du-
dás István, a járási hivatal 
mezőgazdasági osztályának 
vezetője is. 

Gépesítés 
Tegnap dr. Tokodi Pál, a 

Kontakta Alkatrészgyár ve-
zérigazgatója tartott saj tó-
tájékoztatót. Elmondta: az 
idén egymilliárd forintnyi 
értéket állítanak elő. 1977— 
1979-ig 201 millió forint é r -
tékű gépberuházást tervez-
nek. 


